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Hyvä Toveri

Seuturyhmän toinen lehti on saatu kokoon. Juttua kertyi mukavasti, mutta olisin toivo-
nut enemmän aktiivisuutta ammattiosastoilta. Tarinoita Ammattiosastojen omista 
kevään ja kesän tapahtumista yms. olisi kaivattu lisää.

Tästä on kuitenkin hyvä jatkaa lehden kehitystä ammattiosastojen ja jäsenten tarpeiden 
mukaan. Jotta lehti pysyisi elinvoimaisena, voisi kukin ammattiosasto nimetä henkilön, joka 
vastaisi seuturyhmän lehden materiaalista. 

   Itse tuoreena puheenjohtajana koen seuturyhmän toiminnan tavallaan uutena vaikkakin 
toimintaa on ollut ja koulutuksia järjestetty jne. Tämä johtunee varmasti siitä, ettei kaikesta 
huolimatta seuturyhmän toiminta ole vakiintunut läheskään kaikissa ammattiosastoissa. 
Viestinnässä Am.os välillä olisi myös parantamisen varaa, että vältyttäisiin päällekkäisiltä ta-
pahtumilta. Ammattiosastojen aktiivisuushan on avain seuturyhmän toiminnalle ja tiivistäisi 
yhteistyötä kaikkinensa. Tänä vuonna on kuitenkin kiitettävästi koulutustilaisuuksia järjest-
etty ja toivottavasti myös syksyllä ja talvella pääsemme yhteisistä koulutuksista nauttimaan.

   Syksyn toiminnasta mainittakoon Ammattiosastojen ja seuturyhmien ajankohtaispäivät 
25.9.09, paikkana Sokos Hotelli Vantaa. Nuorten syksyyn kuuluu olennaisena Metallimeet-
ing 6.-8.-Marraskuuta. Koulutuksia mitä voisi ammattiosastot miettiä ,voisi liittyä työsuojelu 
puolelle, esim. työsuojelun valvontalaki aiheena. Ajankohtaista olisi myös tilanne metal-
liteollisuudessa ns laman aikaan. Liiton markkinointi tällaisina aikoina olisi hyvin tärkeää 
jokaiselle ammattiosastolle ja luottamushenkilöille.

Ay-koulu starttaa piakkoin ja sen yhteyteen on ehdotettu järjestettäväksi Ammattiosastojen 
yhteisiä pikkujouluja. Laittakaa palautetta allekirjoittaneelle tai työjaoston jäsenille.

Yhteistyöllä eteenpäin!.

Heli Kajaste
Es-Ki-Va seuturyhmän Puheenjohtaja

Päätoimittaja: 
Petri Ijäs

Jutuista vastaavat/ toimittavat: 
Heli, Milla, Jouko, Esa, Aslak, Sami, Pentti, 
Eero, Raija, Sari ja Timo.

Kannen kuva: 
Marjo Mattila

Taiton suunnittelu: 
Marjo Mattila

Painopaikka: 
Painotalo Repe Oy
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Pääkirjoitus

Päätoimittajalta

Seuturyhmämme toiminnan eräs tärkeä tavoite on yhteiskuntavaikuttaminen. 
Ylimääräisen liittokokouksen keskeytettyä TEAM-hankkeen on aika palata tähän 
tärkeään edunvalvonta asiaan. 
Yhteiskuntavaikuttamisessa on tärkeää tuntea poliitikot, vaikuttaa heihin suoraan ja 

olla mukana kunnallispolitiikassa. Erilaisia hankkeita on mahdollista käynnistää jos vain halu-
amme, sillä  kun viiteryhmänä on Metalli ja Teknologiateollisuus antaa se myös uskottavuutta 
hankkeiden läpi saamiselle ja viemiselle.

    Espoo-Kirkkonummi-Vantaa alueena ei ole paras mahdollinen alueellisen vaikuttamisen 
näkökulmasta. Jokaisella pääkaupunkiseudun kaupungilla on omat kehityshankkeensa, ylikun-
nalliset elimensä ja yhteistyökumppaninsa. Lisäksi työpaikka on harvoin samassa kaupungissa 
jossa asumme. Riittääkö monellakaan aktiivilla tarmoa esimerkiksi Vantaan ja Espoon joukkoli-
ikenne asioihin jos itse asuu vaikkapa Järvenpäässä ? Mistä tässä sopassa löytyy seuturyhmän 
paikka ja vaikuttamisen areena. Heitänkin pallon Aluejärjestölle jonka tehtävä on sääntöjensä 
mukaan tehdä esityksiä ja antaa lausuntoja alueellisissa edunvalvonta- ja kehityskysymyksissä.

    Ammattiosastojen yhteisen lehden tekeminen ei sinällään ole vaikeaa. Onko osastoilla 
tarvetta yhteisen julkaisun tekemiseen. Tulisiko lehdessä käsitellä työehtosopimus määräyksien 
soveltamisesta vai kertoa mielipiteitä maailman menosta? Seuraavan lehden ilmestymispäivää ei 
vielä kukaan tiedä, mutta anna palautetta sisällöstä, ulkoasusta jne. Mielipiteilläsi on merkitystä.

Petri Ijäs
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Espoon Elektroniikkatyöntekijöiden 
ammattiosasto 263

Ammattiosasto 263 toimii työpaikkaosastona Nokia Siemens Networksillä. Espoon tehtaan sulkemispäätös ja 
työntekijöiden irtisanominen on aiheuttanut osastomme jäsenmäärän tippumisen. Tulevaisuus on vielä avoin 

osastomme suhteen ja jäsenistöä infotaan mahdollisista muutoksista.

Osastomme etuja: 
- Kurssistipendi: jäsen saa 10€/päivä stipendin jokaisesta käydystä kurssista (poikkeuksena pitkät kurssit) – Kulttuuriseteli: jäsen saa tapahtuman 

lipulla osastolta takaisin 15,00€- 29,99€ arvoinen
 lippu-> palautus 5,00€ yli 30,00€ arvoinen lippu-> palautus 10,00€ tapahtumia ei ole rajattu, lisätietoja sihteeriltä.

Tulevia tapahtumia mm. syyskokous, vierailu Fazerilaan. Suunnitteilla myös muuta kivaa, ideoita ja ajatuksia voi lähettää osaston sihteerille! 
Tarkkaile myös Ahjoa.

Muista myös omat sivumme! Täällä ilmoitamme ajankohtaisista tapahtumista. 
Löydät myös yhteystiedot sieltä. 

www.ao263.net
Kysymyksiä? Ota yhteyttä osaston sihteeriin: Milla Leppänen leppanen.milla@gmail.com tai 050-4839984

VANTAAN AUTO-JA KONEKAUPANALAN
 AMMATTIOSASTO RY(424)

 TOIMIKUNTA 2009
 

 
Puheenjohtaja: 
Arja Taipale 
Puh.työ 0105697244
Gsm 040-5655252
arja.taipale@veho.fi 
arja.taipale@jippii.fi   

Sihteeri: 
Merja Frillander 
Puh. työ 0105697314 
Gsm 040-5663646
merja.frillander@veho.fi
merja.frillander@elisanet.fi

Varasihteeri/Opintosihteeri:
Julia Lindholm 
Gsm 050-3830758 
julia.lindholm@wihuri.fi

 Varapuheenjohtaja/ KV-vastaava:
Jari Salmi
Puh. työ 0105757446 050-3012144 
Gsm040-5307298
jari.salmi@fi.toyota-industries.eu

Nuorisovaastaava: 
Tiina Mustonen 
Puh. työ019-871371 019-8713724 
Gsm050-5507667
tiina.mustonen@smtp.fi 
tiina.mustonen@nelipyörä.fi

Yleisvarajäsen: 
Arto Ståhlberg 
09-2715100 
Gsm045-1310500
arto.stahlberg@nbl.fi 

Taloudenhoitaja/Jäsenhuoltaja: 
Jukka Nuutinen
Puh.työ 09-85183659
Gsm 040- 5634306 
jukka.nuutinen@ toyotakaivoksela.fi

Veteraanivastaava:
Sirkka-Liisa Kaikkonen
Gsm 0400-952309
sirkka-liisa.kaikkonen@ elisanet.fi

Yleisvarajäsen: 
Mauri Nissinen
020 510 2522
Gsm  0400 -308132
mauri.nissinen@wihuri.fi      
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Pohjois-Espoon Metallityöväen Ao 374 
Toimikunta 2009 

Varsinaiset Jäsenet

Esa Salminen                                                        Puheenjohtaja                                               Puh  0456383374 Email  Esa.Salminen@Pp.Sak.Fi
Simo Lastujoki                                                     Varapuheenjohtaja    
Jarno Kuronen                                                       Sihteeri, Nuorisovastaava
Tero Hirvelä                                                          Taloudenhoitaja, Opintosihteri 
Jyrki Rovanperä                                                     Web-Sivujen Ylläpito                           
Jussi Koski                                                             Kulttuurivastaava 
Caj Nordström   
Varajäsenet: Pentti Karlsson, Mika Melan, Tuomo Sahala ja Pirjo Hartikainen.

ES-KI-VA:n
seuturyhmän ammattiosastojen yhteystietoja 

Pikkalan Metallityöntekijäin ammattiosasto 11
 
Puheenjohtaja                                                       Kaarle Brisk                                                  kaarle.brisk@prysmian.com / 040 5086509 
Sihteeri                                                                 Leo Vartiainen                                               leo.vartiainen@pp1.inet.fi / 040 5747332 
Opintosihteeri                                                      Kristian Parviainen                                        kristian.parviainen@prysmian.com / 050 3518719 
Taloudenhoitaja                                                    Reijo Pikkarainen                                          reijo.pikkarainen@kolumbus.fi / 050 3032975
 
Nettisivut www.metalli11.fi 

Korson metallityöväen ammattiosasto 165
Puheenjohtaja Eino Sinisalo 050 5252761

Koivuhaan ja Mankkaan metallityöväen ammattiosasto 168
 
Puheenjohtaja                                                       Arto Hintikka                                              arto.hintikka@okmetic.com / 050 5290612 
Sihteeri                                                                  Jaakko Hovi                                                jaakko.hovi@okmetic.com / 050 3308498 
Opintosihteeri                                                       Pauline Hakanen                                     pauline.hakanen@okmetic.com  
Taloudenhoitaja                                                    Ari-Pekka Hynynen                                    ari-pekka.hynynen@okmetic.com / 040 0013801
Nettisivut www.metalli168.fi 

Kilon Metallityöväen ammattiosasto 173
 
Puheenjohtaja                                                       Heli Kajaste                                                 heli.kajaste@tellabs.com / 041 5709449 
Sihteeri                                                                 Jouko Ilvonen                                              050 3226186 
Opintosihteeri Heli Kajaste 
Taloudenhoitaja                                                    Kirsti Sundström                                        kirsti.sundstrom@kolumbus.fi / 040 5777566

 
Kokoukset joka kuun toinen keskiviikko klo 17.
 Kokouspaikka Työväen Akatemia, Kauniainen 

                                                                                                                                                                                                          Jatkuu siv6
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Länsi-Vantaan metallityöväen ammattiosasto 255
 
Puheenjohtaja                                                       Erkki Peurala                                                         050 5914382 
Sihteeri                                                                 Raija Huoman                                                       050 5452311 
Opintosihteeri                                                      Antti Kulmala   
Taloudenhoitaja                                                    Petri Ijäs                                                                petri.ijas@mint.fi / 040 5009185

Nettisivut www.kolumbus.fi/metalli.ao255  
Katso myös Facebook ryhmä Ammattiosasto 255! 

Espoon Elektroniikkatyöntekijöiden ammattiosasto 263
 
Puheenjohtaja                                                       Satu Nurminen-Hämäläinen                                 satu.nurminen@nsn.com / 040 0547426 
Sihteeri                                                                 Milla Leppänen                                                     leppanen.milla@gmail.com / 050 4839984 
Opintosihteeri                                                      Marja-Liisa Kaattari                                              marja-liisa.kaattari@nsn.com / 040 8276608 
Taloudenhoitaja                                                    Reino Koivunen                                                     reino.koivunen@nsn.com / 040 5679306

Nettisivut www.ao263.net 

Espoon Metalli 271

Puheenjohtaja                                                       Kari Nykänen                                                        kari.nykanen@planar.com / 040 7226000 
Sihteeri                                                                 Nina Saarenmaa                                                    nina.saarenmaa@planar.com / 040 3070666 
Opintosihteeri                                                      Pirjo Koskenkorva                                                 pirjo.koskenkorva@wippies.fi / 040 5783739 
Taloudenhoitaja                                                    Ari Riipinen                                                          riipinen@pp.inet.fi / 09 8014625

Nettisivut www.espoonmetalli.com

Tikkurilan metallityöväen osasto 287

Puheenjohtaja                                                       Seppo Gråsten                                                       seppo.grasten@netti.fi / 040 7006924
Sihteeri                                                                 Kari Vainikka                                                         040 5503097 
Opintosihteeri                                                      Mika Laaksonen                                                    050 4088577 
Taloudenhoitaja                                                    Kari Immonen                                                       041 5472318

Osaston sähköposti metalli287@dlc.fi 
Nettisivut www.tikkurilanmetalli287.net 

Pohjois-Espoon metallityöväen ammattiosasto 374

Puheenjohtaja                                                       Esa Salminen                                                         esasalminen@eaton.com / 040 7578465 
Sihteeri                                                                 Jarno Kuronen                                                       jammok@suomi24.fi / 050 5236800 
Opintosihteeri                                                      Tero Hirvelä                                                           terohirvela@eaton.com / 050 3274445 
Taloudenhoitaja                                                    Tero Hirvelä 

Nettisivut www.saunalahti.fi/ao374 

Vantaan auto- ja konekaupanalan ammattiosasto 424

Puheenjohtaja                                                        Arja Taipale                                                          arja.taipale@veho.fi / 040 5655252  
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EWC

       EWC-KOKOUKSESSA BELGIASSA

Sain kesäkuun alussa sähköpostilla kutsun saapua Euroopan työyhteisön kokoukseenBelgiaan. En ollut ennen käynyt kyseisessä kok-
ouksessa, koska olen meidän työpaikan varaedustaja. Varsinainen edustaja oli jäänyt eläkkeelle huhtikuussa, joten minun oli pikaisesti 
päätettävä osallistunko vai en. Keskustelin henkilöstöpäällikön kanssa asiasta ja hän suositteli lähtemään. Päätin parin päivän miettimisen 
jälkeen vastata kutsuun myöntävästi, vaikka matka osuikin kesälomani aikaan. Vähän jännitti myös, että olin ainoa edustaja Suomesta. 

   Heinäkuun puoliväli tuli nopeasti ja oli aika suunnata kohti Seutulaa. Kokemattomana lentomatkustajana säikähdin lähtöselvityksen jonoa, 
mutta automaatilla asia hoituikin hetkessä. Vajaan kolmen tunnin lennon jälkeen kone laskeutui Brysseliin. Minua oli odottamassa kimppakyyti 
brittiläisen ja puolalaisen kanssa kentältä hotellille. Kuuma oli ja tuskanhiki nousi, kun en nähnyt puoleen tuntiin sopivaa kylttiä, josta tunnistaisin 
oikeat ihmiset. Viimein he löytyivät ja lähdettiin taxilla kohti hotellia.

   Hotellille päästyäni yllätyin, kun huomasin, että olimme pienessä kylässä melko kaukana Brysselistä. Etukäteen olin luullut kokouksen olevan 
siellä. Majoittumisen jälkeen lähdin tutustumaan hotellin terassille muihin osallistujiin. Ensimmäisenä iltana meitä oli paikalla vain työntekijöiden 
edustajat. Nopeasti päästiin juttuun ja heti kyseltiin toisiltamme meneekö huonosti vai vielä huonommin. Lähes kaikissa maissa oli ollut irtisano-
misia eli ei ollut paljoakaan positiivisia uutisia. Parin oluen ja pakollisen futiskeskustelun jälkeen lähdin nukkumaan ja valmistautumaan aamulla 
alkavaan kokoukseen. 

   Ensimmäinen päivä alkoi työntekijöiden omalla kokouksella. Paikalla oli edustajia kymmenestä maasta. Pari maata ei ollut saanut ketään paikalle. 
Meillä oli hollantilainen liiton asiantuntija avustamassa. Lisäksi paikalla oli tulkit kahdeksalle kielelle. Puhuttiin millaisia kysymyksiä esitetään 
johdolle varsinaisessa kokouksessa ja mitä toivotaan johdon meille kertovan. Aamupäivä vierähti nopeasti ja lounaan jälkeen tuli johtoporras mu-
kaan. Tämä kokous meni kutakuinkin kaavalla: eri sektorien johtaja kertoi menneestä, nykyisestä ja tulevasta ja työntekijäpuoli esitti kysymyksiä, 
joihin johto vastasi kykynsä mukaan.

   Illallinen nautittiin yhdessä johdon kanssa. Siinä aukeni oiva tilaisuus epäviralliseen keskusteluun, jota työntekijät käyttivät innokkaasti hyväksi. 
Jutustelua kesti kolmisen tuntia jolloin johto vetäytyi omaan hotelliinsa. Työntekijäpuoli nautti vielä pari olutta ja keskusteli päivän annista. 

   Toisen kokouspäivän aamupäivä jatkui yhteiskokouksella ja lounaan jälkeen johto poistui. Me pidimme vielä parin tunnin mittaisen palautepa-
laverin. Tämän jälkeen olikin aika lähteä kohti kotia. Kokouksen anti minulle henkilökohtaisesti oli melko laiha. Tosin nyt ovat toimintatavat 
tutummat, joten jos seuraava kerta tulee, niin tiedän mitä odottaa.

Illalla lensin Brysselistä Suomeen ja aamulla herättyäni kotona alkoi oikea kesäloman vietto.

Esa Salminen
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Jouko Iivonen

Kauko Kortelainen

Veteraani tovereita

Toverit

Kevään veteraaniristeily Tallinnaan
Kaksi vanhaa rautakouraa Kilon metalli ao.173 lähtivät riemulla risteilylle. Saivat tutustua vanhoihin työtovereihin ja juttua riitti. 
Tutustuttiin myöskin tallinnaan ja juomat sekä ruoka olivat kyllä hyvät!!
Kuunneltiin nyky ay-liikkeen suunnitelmia ja oltiin hengessä mukana. Reissu oli kaiken kaikkiaan oikein hyvin järjestetty.

Seuraavaa retkeä odotellessa kiitoksin jäsenet Jouko Ilvonen ja Kauko Kortelainen

Rannalta onginta kilpailun tulokset.
 (MET-KA Rannalta onginta kilpailu 22.8 Linlo- Kirkkonummi tulokset)

Naistensarja                                          grammaa        ammattiosasto
Eskola Raili                                           9420                178
Pikkarainen Salme                                2115                 11
Kalliomaa Tuula                                   1735                  90
Miehet yleinen 
Jääskeläinen Eero                                 9130                 35
Nikkanen Ville                                     7780                 35
Oinonen Kauko                                    7290                 11
Miehet yli 60 vuotta
Ojanen Esko                                        9700                 90
Turunen Kalle                                       7280                374
Maja Risto                                            4510                255
Suurinkala kilpailu
Väisänen Eero                                      1290 lahna
Joukkuekilpailu
Karkkilan Metallityöväen Ammattiosasto 35
Jääskeläinen Eero                                  9130
Nikkanen Ville                7780
Granlund Markku                               1355
Nordman Kalevi                               920
Åman Pasi                2940

 
                                                                22125

Järvenpään Metallityöväen Ammattiosasto 90
Pikkalan työntekijäin Ammattiosasto 11 1-joukkue.
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Musarit 
2009

Toverit

Musarit 2009

Valkeakoskella vietettiin Työväen 
musiikkitapahtumaa jo 33. kerran. 
Musiikki-ilottelusta nautti viiden 

päivän ajan noin 33 000 kävijää. Yleisömag-
neettina toimi Kotiteollisuus, jonka näki, tai 
ainakin kuuli noin 6500 festivaali vierasta 
Lauantaina.

   Tapahtuma on poikkeava ”normaaleihin” 
festareihin verrattuna siinä, että yleisönä 
on huomattavan paljon kolmekymppisiä 
ja skaalaa siitä ylöspäin aina kypsemmille 
kymmenille saakka. Jo tämä osaltaan tuo 
tapahtumaan tiettyä rauhallisuutta, kun perus 
”örveltäminen” jää pois. Itse en koko aikana 
huomannut yhtään järjestyshäiriötä tai mu-
unlaista häiriökäyttäytymistä. 

   Musiikki tarjontaa oli laidasta laitaan: lava-
tansseja, punk-karaokea ja oikeastaan kaikkea 
siltä väliltä. Kotimaista hittikimaraa edustivat 
Eppu Normaali, Kaija Koo, ja Anna Eriksson. 
Tuoreempaa ilmaisua esittivät mm. Anna Puu 
ja Miss Saana &The Missionaries. Kaiken 
kaikkiaan esiintyjiä oli niin paljon, ettei kaik-
kia kiinnostavia ehtinyt edes kuulemaan.

Myöskään lapsia ei ollut unohdettu. Metal-
liliiton koko perheen tapahtumassa lauantaina 
tarjosivat ohjelmaa perheen pienimmille 
Taikuri Puijon Paroni, akrobaatti esitys ala 
Circo Aeron ja Esa Zuban. Hattara maistui ja 
hauskaa oli, ainakin lasten naurusta päätel-
len.  Esterikin oli suosiollinen. Edellisen illan 
kuurottelu oli vielä tuoreessa muistissa, vaikka 
onneksi teltta oli kestänyt vesiryöpyn. Muuten 
puudutuksen määrä olisi pitänyt tuplata.

   Valkeakoskella oli, asuntomessuista johtuen, 
majoituskapasiteetti täysin käytössä. Joten 
hyvässä toveriseurassa yöpymisemme tapahtui 
keskustan tuntumassa olevalla Apianlah-
den camping alueella. Musiikillinen ilottelu 
jatkui vielä telttailun lomassa, sillä ”Vipuset” 
–lauluryhmä ihastutti retkuettamme läpi 
vuorokauden jatkuneilla kaanon- moniääni- ja 
A capella esityksillään. 

Lauantai-illan ehdoton timantti oli kuitenkin 
Helsinkiläinen kaupunginvaltuutettu Tumppi 
Varonen ja Problems.

P.Ijäs

ps. Valkeakoski oli maineestaan huolimatta 
hajuton kaupunki, globalisaation ansiota 

sekin.
Musarit seuraavan kerran 
Valkeakoskella 28.7.-1.8.2010
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AY KOULUT 2009

Perinteiseksi muodostuneet AY-koulut Helsinki-Uusimaa alueella alkavat 15.9.2009 lähtien. Kouluja on kaikkiaan kolme ja jokaisessa on 
neljä jaksoa. Viides jakso tulee olemaan yhteinen ja se pitää sisällään myös ”rennompaa” yhdessäoloa. 

Tämänkertaisen AY-koulun sisällöt kiinnittyvät järjestötoiminnan perusasioihin. Kouluissa käsitellään yhdytystoimintaa mm. sen 
tarkoituksen, talouden, toiminnan ja kehittämisen kannalta.

Koulun päämääränä on tarjota aktiiveille työkaluja ammattiosaston toiminnan kehittämiseen ja uusille mukaan tulleille peruspaketin yhdistyksen 
toiminnasta. 

Tämän päivän yhdistystoiminnalla on mahdollisuuksia toimia monella eri tavalla, mutta tämän edellytyksenä on, että perusasiat hallinnossa ovat 
kunnossa, se vapauttaa aktiivit järjestämään toimintaa pelkkien kokousten sijaan.

Ammattiliiton organisaation vahvuus mitataan nimenomaan uusiutumisen kautta eli nuoret ja uudet jäsenet ovat erityisen tärkeitä. Mikäli sinulla 
ei ole hajuakaan miten ammattiliitto toimii, on tämä kurssi tarkoitettu juuri sinulle. Tule kurssille, niin laitetaan työpaikkasi edunvalvonta kun-
toon ja pääset verkottumaan edunvalvonnan ammattilaisten kanssa.

Toivotamme kaikki tervetulleiksi Ay-kouluihin!

Metalli Helsinki – Uusimaa aluetoimiston puolesta

Aslak Haarahiltunen, Aluetoimitsija

(ohjeet ilmoittautumiselle ja ohjelma löytyy tässä lehdessä olevasta AY-koulumainoksesta)
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www.metallinuoret.fi 

Nuorisosihteerin terveiset!

Metalliin on liittynyt 2000-luvulla yli 60.000 uutta jäsentä, joista noin 50.000 (eli 80%) on liittyessään ollut alle 35-vuotiaita.Aika 
hienoa, vai mitä? Tämä tarkoittaa sitä, että nuorisotoiminta Metallissa tulee jatkumaan entistä vahvempana ja näkyvämpänä osa-al-
ueena. Liiton johto on myös todennut että nuorisotoiminta on täysivaltaisesti osana liiton valtakunnallista, alueellista ja paikallista 
perusorganisaatiota. Nuorten sisääntulo niin liiton jäseniksi kuin nuorisotoimintaan on hieno asia, onhan ay-liikkeen sukupolven-

vaihdoksesta puhuttu jo muutama vuosi. Tästä käy kiittäminen kaikkia niitä työpaikka-aktiiveja, Teitä, jotka pyyteetöntä työtä yhteisen asiamme 
vuoksi teette. Ay-toiminnassa asetelma on erilainen kuin vaikkapa 20-30 vuotta sitten, ihmisten ajasta ”kilpaileminen” on aivan uusissa sfääreissä. 
Ihmisiä pitää kuunnella herkällä korvalla ja ajatuksiin sekä ideoihin tarttua ennakkoluulottomasti. 

Haasteita kuitenkin riittää myös nuorisotoiminnan saralla. Seuturyhmien toiminta on jossain jo täydessä vauhdissa, jossain taas toiminta hakee 
vielä uomiaan. Mitään valmista pakettiratkaisua ei ole, vaan toiminta muotoutuu seuturyhmän omien tarpeiden ja siinä mukana olevien ihmisten 
näköiseksi. Toivottavasti pian voimme ylpeinä todeta että jokaisessa seuturyhmässä on oma nuorisojaostonsa tai nuorisovastaavansa. Es-Ki-Van 
osaltahan asia on esimerkillisesti kunnossa ja nuorisojaosto seuturyhmään on valittuna. Se on kuitenkin varmaa, että kaikkeen toimintaan tarvitaan 
nuorten omaa panosta ja halua. Metallin nuoret ovat kuitenkin olleet aina aktiivista porukkaa joten en usko että se siitä jää kiinni. Muistetaan 
kuitenkin se, ettei kasata liikaa tehtäviä yhden ihmisen harteille, vaan tehdään hommia kimpassa. Tsemppiä toimintaan ja ollaan yhteydessä!

Ps. muistakaa käydä tutustumassa nuorten omiin nettisivuihin www.metallinnuoret.fi  
ja liittyä ”Metallin nuoret” Facebook –ryhmään josta saa aina ajankohtaista tietoa nuorten tulevista tapahtumista!

Sami Vironen, nuorisosihteeri
Metallityöväen Liitto ry
puh: 040 519 2168
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Mennyttä 
ja

tulevaa

Kesä on ollut kaunis ja toivottavasti 
meistä jokainen on päässyt jollakin 
tavalla irti normaalista arkisista rutii-

neista. On jälleen työnteon aika. 
Aktiiveina luottamushenkilöinä emme tule 
pääsemään irti jäsenistömme edunvalvonnasta 
myöskään tulevana syksynä. 

   Vuosi sitten liitonhallinnon ollessa koolla, 
teimme strategista linjausta siitä, mihin met-
alliteollisuus on menossa tässä maailmassa. 
Sanoin tuossa kokouksessa, jo silloin syyskuun 
alussa, että meitä tulee kohtaamaan suuri 
taantuma. Työttömyys on ollut ja on tulevais-
uudessakin paljon suurempi ongelma, kuin 
tuossa kokouksessa uskalsimme edes arvata. 
Jäsenistömme työttömyyskorvausten saanti 
viivästyy, koska hakemuksia on kymmeniä 
tuhansia. Uusia hakemuksia on tällä hetkellä 
n. 13 000 kappaletta. 
   Hakemusten käsittelyaikaan vaikuttaa 
suuren määrän lisäksi kaikki se lainsäädäntö, 
joka sitä toimintaa ohjaa ja millä sitä valvo-
taan. On oikeutettua kysyä ja kyseenalaistaa 
tämänkaltainen toimintamalli. Mielestäni 
valtiovallan toimesta on asetettava työryhmä, 
joka pikaisesti valmistelee työttömyysturvan 
käsittelyyn ne uudistukset, joilla saadaan 
heikoimmassa asemassa olevien palkansaajien 
työttömyysturvaa parannettua. 

   Metallin työttömyyskassa on palkan-
nut noin 50 uutta työntekijää käsittelemään 
työttömyyshakemuksia. Olemme vuokranneet 
satoja neliöitä uutta toimistotilaa ja siirtäneet 
kassan puhelinpäivystystä liiton henkilökun-
nan vastuulle. Työttömien puheluita tulee 
liittoon päivittäin noin 1500 kappaletta. Tämä 
kertoo siitä hädästä, mikä jäsenistöllä on. 
Liiton ja kassan henkilökunnalle on kuitenkin 
annettava tunnustusta ja kiitos työpanoksesta 
paineen alaisessa toiminnassa. Ylityötun-
nit täyttyvät kassassa ja sekin tulee omalta 
osaltaan vaikeuttamaan asioiden hoitoon. 

Meidän jokaisen tulee nähdä ympärillämme 
metalliteollisuuden muuttuminen. On 
kunnioitettavaa, että 110 vuotta sitten 
nähtiin tarpeelliseksi perustaa Metalliliitto. 
Maailma on tuosta ajasta muuttunut ja tulee 
edelleen kiihtyvällä tahdilla muuttumaan.  
Kuusi liittoa valmisteli huolella uuden 
TEAM -liiton syntyä. TEAMillä olisimme 
pystyneet vastaamaan työnantajien omien 
riviensä keskittämiseen. Valmistelutyö 
sujui myös meidän liittomme hallinnossa 
yksimielisesti ja johdonmukaisesta, aivan 
viimemetreille saakka. Liittokokous päätti 
vuonna 2008 suorittaa asiasta jäsenkäsitte-
lyn. Suoritimme jäsenäänestyksen. Metal-
liliiton valtuuston päätöksen mukaisesti sen 
tulos on moraalisesti sitova, eli kokouksessa 
jäsenistön päätöstä päätettiin noudattaa.

   Liittojen valmisteltua asiaa, kaikki tiesivät 
jäsenkäsittelyn aikana, että jokaisen liiton 
päätös valmisteluvaiheessa on ehdollinen, 
kunnes kunkin liiton hallinto on tehnyt 
lopullisen päätöksensä. On turhaa ja naivia 
väittää tilanteen muuttuneen sähköliiton 
erottua hankkeesta.

   Ylimääräisessä liittokokouksessa tou-
kokuussa vasemmistoryhmä määräenem-
mistösäännön mahdollisuudella kaatoi 
hankkeen etenemisen. Äänestys tarkoittaa 
siis sitä, että ei syntynyt edellytyksiä kutsua 
seuraavaa päättävää kokousta koolle 2010 
syksyllä ja näin TEAM jäi syntymättä. 
Menetimme mahdollisuutemme vastata ajan 
haasteisiin. Väitän, että historia aikanaan 
tulee osoittamaan, kuinka kauaskantoinen 
ja väärä tuo päätös on. Tuon kokouksen 
jälkeen liittotoimikunta on tehnyt päätök-
sen kehittää omaa toimintaansa. Eri 
toiminta-alueiden päälliköiden vastuulla 
on valmistella tehostamistoiminnot. Liit-
totoimikunta tulee puh.joht. Riku Aallon 
johdolla tekemään päätöksensä toiminnan 
kehittämisestä vielä tänä syksynä. Toimin-
nan on vastattava yhä paremmin muuttuvia 
jäsenistön tarpeita. Tässä työssä on kannet-
tava vastuu ja sitouduttava päivittäisessä 
toiminnassa tuloksentekoon.

Työttömyyden kautta liiton talous tulee myös 
kärsimään. Meidän on pystyttävä pienenevillä 
rahoilla saamaan yhä enemmän aikaiseksi. 
Meille ei synny nyt mistään erikoista synergia 
hyötyä. Toivottavasti tässä kehitystyössä on 
yhteinen vastuunkanto päättäjillä, jäsenistön 
tulevaisuuden edunvalvonnan hyväksi. 

Työehtosopimusneuotteluista
Tätä luettaessa ovat varmaankin sopimusneu-
vottelut kiivaimmillaan menossa. Saavutimme 
keväällä jo sopimusesityksen, joka jo hyväk-
syttiin myös työnantajien neuvottelijoiden 
toimesta, mutta työnantajien vuorineuvokset 
kaatoivat sen. Meidän valtuustomme ei siis 
päässyt käsittelemään esitystä, koska sen oli 
neuvottelun toinen osapuoli kaatanut. Tilanne 
ei ole millään tavalla helpottunut kesän 
aikana. Vaalirahakeskustelussa on tullut ilmi 
se miten keskusta sai tukea työnantajaliitoilta 
vaaleissa. Siis ken on velkaa tällä hetkellä? 
Keskusta pääministeripuolueena. Työnantajat 
toitottavat EK:n suunnasta nollaratkaisua tai 
palkkojen alentamista.

Metalliliiton tavoitteena on reaaliansioi-
den turvaaminen. Totta kai, meillä on myös 
laadullisia asioita neuvottelupöydässä. Kevääl-
listen neuvottelujemme ansiosta valtiovalta 
sääti lain 1.7, jonka mukaan peruspäivärahaa 
voidaan maksaa ennakkoon. Sopimuspolitii-
kassa Metalliliiton painoarvo tarkoittaa sitä, 
että juuri kukaan ei tee sopimusta ennen kuin 
se metallialalle on syntynyt. Tätä ohjaavat 
taustalla työnantajaliitot ja valtakunnan poliit-
tinen päätösjärjestelmä. Vastuuntuntoisena me 
teemme päätökset itsenäisesti omaa jäsen-
demokratiaa noudattaen. Tämän tulee olla 
vastuullista edunvalvontaa, eikä politikointia. 

Pentti Mäkinen 
Valtuuston puheenjohtaja
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PÄTKÄTYÖLÄISENÄ

Olen muuttanut pääkaupunkiseudulle 2001 ja siitä lähtien ollut pätkätyöläisenä.Syitä on monia miksi olen päätynyt jo kahdeksan 
vuotta tekemään pätkätöitä.Halu nähdä erilaisia ammatteja ja samalla miettiä mitä ”isona” haluaisi tehdä työkseen.Totta kai asiaan 
vaikuttaa myös, ettei mieleistä vakituista työtä ole ollut tarjolla.Työpaikat ovat enimmäkseen olleet metallialalta (esim. koneistajana), 
mutta myös muilta aloilta (esim. varastomiehenä). Työsuhteiden kesto on vaihdellut kuukaudesta kahteen vuoteen. Väliin on mahtu-

nut sekä lomailua että työttömyyttä. Mutta pätkätyöläisellä lomat ovat usein palkattomia ja mahdollista työttömyyttä varten on hyvä laittaa jotain 
sukanvarteen. 

Positiivisia asioita pätkätyössä on ainakin muutama: Pääsee kokeilemaan vaihtelevia töitä useilta eri aloilta. Varsinkin pitkään alalla olleilta op-
pii nopeasti oikeat työmenetelmät. Erilaisia työtehtäviä tekemällä oppii kaikenlaista ja oppiminenhan ei ole koskaan pahasta. Sosiaaliset taidot 
karttuvat varmasti kun työkaverit vaihtuvat usein. Positiivinen suhtautuminen töihin ja työkavereihin on tärkeää. Se saattaa poikia myöhemmin 
uuden työtarjouksen.

Työpaikkojen vaihtelevat kulttuurit tulevat tutuiksi ja huomaa helpommin onko työyhteisö itselleen mieluinen. 

Onhan pätkätyössä toki negatiivisiakin asioita. Aina on pieni huoli tulevasta toimeentulosta eikä isoja hankintoja tai muita pitkän tähtäimen su-
unnitelmia voi oikein tehdä. Uuteen työpaikkaan menemisessä on aina oma jännityksensä. Miten ihmiset ottavat tulokkaan vastaan? Millä tavoin 
työ opetetaan ja kuinka nopeasti vaaditaan samanlaista vauhtia ja jälkeä kuin kokeneemmilta? Seurataanko, että työ tehdään oikein vai jätetäänkö 
pikaopastuksen jälkeen oman onnensa nojaan? Jos lomailee vähän pitempään, ennen kuin hakee seuraavaa työpaikkaa, niin pitää vakuuttaa esi-
mies, ettei kyse ole työmotivaation puutteesta. 

Taantumasta huolimatta uskon töitä löytyvän, kunhan ei ole turhan ronkeli.

Pätkätyö sopii varsinkin velattomalle yksineläjälle, joka omaa stressaamattoman elämänasenteen.

Riittää kun on katto pään päällä ja rahat riittävät kahviin ja tupakkaan.

Eskiva.indd   13 2�.�.200�   22:24:2�



14

Yleisökuva:
Metallin 110 vuotisjuhlia vietettiin Tampereella Komediateatterissa 
13.6.
Paikalla oli n. 200 henkilöä. Avaussanat lausui aluesihteeri Jari Kallio.
Juhlapuheen piti järjestöpäällikkö Markku Laine.
 

Jukka Puotila kuva:
Jukka Puotila hauskuutti yleisöä loistavilla imitointiesityksillään.

 
Metallin tie kuva:
Metalli 110 vuotta, Seppä Ilmarisen perikunta esitti historiallisen kav-
alkaadin ”Metallin tie”.
Esiintyjinä olivat:
Vasemmalta lukien Ari-Pekka Hynynen ao.168, Hannu Tanner ao.287, 
Martti Härkönen ao.35, Inge-Maij Bergman ao.35, Jouko Ilvonen 
ao.173, Erkki Haapalainen ao.287.
Äänitysvastaavana oli Tapani Sahlstedt ao.12.
Käsikirjoitus ja ohjaus Erkki Haapalainen.

TULe kuva:
Ratinan stadionilla vietettiin TUL:n 90v juhlaa aurinkoisessa säässä.
 Kuvat ja teksti Eero Tuhkanen
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Jukka Puotila kuva:
Jukka Puotila hauskuutti yleisöä loistavilla imitointiesityksillään.

Tämän päivän runo

Runon on kirjoittanut Nokia Siemens Net-
worksin Espoon tehtaan työntekijä Jaakko 
Vyyryläinen. Espoon tehdasta ollaan parhail-
laan ajamassa alas ja tuotanto siirretään mui-
hin maihin. Jaakko on ollut Espoon tehtaalla 
9 vuotta ja jää eläkkeelle.

Loppui työskentelypäivät, lapaset vain jälkeen jäivät. 

Työ tää on kuin viiva vedessä, sama kaikilla on edessä. 

Kesän jälkeen syksy koittaa, kurjet lähtölaulun soittaa. 

Pikkuhiljaa väki vähenee, monen duunin loppu lähenee. 

Hiipuu suksesta jo luisto, jää vain haalistuva muisto. 

Mielen valtaa alakulo, loppuu vakituinen tulo. 

Talvituuli puissa humisee, tyhjät seinät enää kumisee.

-Jaakko Vyyryläinen

Länsi-Vantaan Metallityöväen ao.255:n teatteriretki

Ao:255:n viides kesäteatteritapahtuma oli 8.8.2009 Tuusulassa. Aiemmin olemme käyneet Pyynikillä, Hämeenlinnassa ja Vihdissä. Osallistu-
jamäärä oli tällä kertaa 23. Mukana oli jäseniä neljältä työpaikalta ja kaksi veteraani jäsentä. Kesälomat ja varmaan mökkeily verottavat lähti-

jämäärää.
 Aluksi käytiin syömässä Krapihovissa buff et pöydästä ja väliajalla juotiin kahvit. Ruoka oli kalapitoinen ja keittiön makkarat maistuivat. Kaiken 
kruunasi runsas jälkiruoka. Sää oli mitä ihanin, kotiin tullessa mittari näytti + 21.

Milko Lehdon ohjaama ja sovittama `Mies, joka ei osannut sanoa ei!
`Jussi Kylätaskun komedia, juoni ja elokuvaversio on monelle varmaan tuttu. Mielestäni parasta näyttelijäsuoritusta oli teologi Aimo Niemi 
( roolissa Ilkka Koivula) ja Anna, korostetuin pakaroineen. Kesäteatterissa sopii myös näyttelijöiden olla `Aatamin asussa`. minkäs sille voi, kun 
housut viedään. Kappale toi esiin näitä elämän perusasioita, seksiä, vähän politiikkaa ja toivottavasti rakkaudessa kävisi näin hyvin. Katsomo oli 
ääriään myöten täynnä ja nauru raikui. 
Ensi vuoden teatteritapahtuma on keväällä pääkaupunkiseudulla tai tarjonnan mukaan muualla Ilmoituksia tulee työpaikoille ja Ahjo- lehteen.

Tervetuloa mukaan! Terveisin: Raija
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Vielä on kesää jäljellä...

Murikka opiston kurssit - Metallin jäsenetu, joka kannattaa hyödyntää;

Murikassa kesämieltä voi jatkaa, se on takuuvarmaa. Ilmat jatkuvat toivottavasti lämpiminä pitkälle syksyyn ja haalarit metallityöläisellä 
saattavat tuntua nihkeiltä vielä pitkään. Metallin jäsenenä sinulla on mahdollisuus oppia ja rentoutua omassa opistossamme työa-
jalla. Koulutussopimuksemme antaa sinulle oikeuden osallistua kursseille työaikana, myös työttömänä ollessa on mahdollisuus 

opiskella Murikassa. Jos et vielä ole tutustunut Murikkaan, tee se pikimmiten vaikkapa käymällä Murikan sivuilla www.murikka-opisto.fi tai 
soita koulutusyksikköön josta saat lisätietoa Murikan kursseista sekä koulutustuesta (metallin vaihde 020 77 4001). Työttömänä ollessasi sovi 
työvoimatoimiston kanssa osallistumisestasi koulutukseen, jolloin työttömyyspäiväraha juoksee normaalisti, erikoistapauksissa on syytä kääntyä 
työttömyyskassan puoleen.

Oman opiston palvelut ovat jäsenetuna osittain tuntemattomat, vaikka Murikassa on koulutettu Metallin jäseniä yli kolmekymmentä vuotta. 
Usein ajatellaan, että ay-kurssit on suunnattu vain työpaikan luottamustehtävissä toimiville. Murikka-opisto tarjoaa myös laajan joukon yleissiv-
istävää koulutusta, josta on hyötyä missä tahansa järjestössä toimiessasi. Metallin koulutuksen ympärillä toimii iloinen joukko osaavia Metallialan 
tuntevia ihmisiä, jotka osaavat kertoa sinulle millaiseen koulutukseen juuri sinun olisi hyvä suunnata. Kurssitoiminta Metallissa ei ole tiukka-
pipoista puurtamista, vaan jokainen jäsen tuo siihen oman näkökulmansa ja särmänsä.

 Metallin edunvalvonta tarvitsee tulevaisuudessa tekijöitä, kouluttautumalla lisäät omaa tietopohjaasi työelämän sinulle kuuluvista eduista ja 
mahdollisuuksista. Jos tulevaisuudessa niin koet, saattaa tiedostasi olla hyötyä laajemmallekin joukolle metallityöläisiä, esimerkiksi jossakin eteesi 
sattuvassa luottamustehtävässä. Astu siis joukkoomme, otamme avosylin vastaan kaikki kurssitoiminnasta kiinnostuneet jäsenet. Oma opistomme 
on vuosien varrella ollut suuri yhteenkuuluvuutta kasvattava tekijä. Vahvan liiton maine perustuu myös vankkaan osaamiseen, kaikilla saroilla 
jäsenestä aina liiton puheenjohtajaan asti.

Murikan kurssien aiheet ja sisällöt löydät kurssioppaastamme, hakulomakkeita ja opasta voit tiedustella työpaikkasi luottamushenkilöltä, osastosi 
opintosihteeriltä tai Metallin koulutusyksiköstä. Lisätietoja koulutuksesta löytyy myös, niin kuin kurssiopas ja hakulomakekin liiton 
verkkosivuilta www.metalliliitto.fi

ONE, TWO, THREE, and -GO! -BOWER BY MURIKKA!

Terkuin 
Sari Helminen
o4o 521 0970

Koulutussihteeri
Metallityöväenliitto
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ALUEVAIKUTTAMINEN ON MAHDOLLISUUS 
AY-LIIKKEELLE

Ay-liikkeen toiminnassa on viime vuosina jäänyt taka-alalle maan eri alueilla ja kunnissa tehtävät päätökset, jotka vaikuttavat merkittävästi 
kaikkien palkansaajien elinolosuhteisiin. Työllisyyteen, yritysten sijoittumiseen, terveys- ja sosiaalipalveluihin, sekä esimerkiksi asumisen hintaan 
vaikuttavia päätöksiä tehdään joka päivä vaikkapa kaupunkien ja kuntien päättävissä elimissä tai virkamiestasolla.

    Ay-liike on tietysti ensisijaisesti työelämän asioiden ja erityisesti työehtojen parantamisen liikettä. On kuitenkin aina ollut selvää, että 
pelkästään palkka- ja muihin työehtoihin vaikuttaminen ei riitä. Ay-liikkeen on oltava myös yhteiskunnallinen vaikuttaja, muutoin edunvalvonta 
jää yksipuoliseksi ja esimerkiksi palkkojen ostovoima voi sulaa helposti erilaisten maksujen ja verojen korotuksiin.

   Vuosikymmeniä ay-liikkeen keskeisin vaikuttamiskeino varsinkin työllisyyteen ja ostovoimaan on ollut tulopolitiikka. TUPO- ratkaisuissa 
sovittiin kolmikantaisesti valtiovallan, työnantaja- ja työntekijäjärjestöjen kesken palkkaratkaisun lisäksi harjoitettavan talous-, työllisyys- ja ve-
ropolitiikan linjoista. Usein keskitettyihin ratkaisuihin liitettiin myös laajoja sosiaaliturvan tai työelämän lainsäädäntöhankkeita, jotka eduskunta 
myöhemmin hyväksyi. Tupojen kulta-aikana päätettiin jopa valtion tukemien vuokra-asuntojen rakentamismääristä. 

   Tämä malli on ainakin toistaiseksi tullut tiensä päähän työnantajien EK:n yksipuolisella kieltäytymisellä tupoista. Samoin poliittisella puolella 
ei porvaripuolueilla ole nykyisillä voimasuhteilla ollut harrastusta keskitettyyn sopimiseen, vaan ensisijaista on ollut omien ideologisten tavoittei-
den edistäminen yhteiskuntakehityksessä.

   Toisin sanoen, kun liittokohtaisilla sopimuksilla voidaan vaikuttaa vain pääasiassa alakohtaisiin asioihin, on ay-liikkeen etsittävä uusia tapoja 
vaikuttaa palkansaajien kannalta tärkeisiin poliittisiin päätöksiin. Kuten edellä mainittiin, yksi olennainen taso on kunnissa, seutukunnissa, 
maakunnissa ja alueilla tapahtuva yhteiskunnallinen vaikuttaminen. Edelleen tarvitaan tietysti myös valtakunnallista vaikuttamista hallitukseen, 
eduskuntaan, ministeriöihin ja puolueisiin. Olisi kuitenkin virhe jättää huomioimatta aluepolitiikan lisääntyvää merkitystä ja alueiden erilaisuutta.

   Suomen mittakaavassa pääkaupunkiseutu ja koko Uusimaa poikkeaa monin tavoin muista alueista myös palkansaajan näkökulmasta. Laajan 
yhtenäisen työssäkäyntialueen vaikutus asumiseen ja liikenteeseen sekä moniin palveluihin on ay-liikkeen edunvalvonnan näkökulmasta ongel-
mallista. Vaikka palkkataso on hieman korkeampi, ei se kuitenkaan kompensoi korkeampia elinkustannuksia.

  
  Keskusjärjestöjen, liittojen ja ammattiosastojen olisi syytä ryhtyä pohtimaan kantojaan pääkaupunkiseudun kehittämiseen palkansaajien 
näkökulmasta. Jos tämä jää pelkästään puolueiden ja muiden reviirinvartioiden kontolle, on kehitys liian hidasta. Kaatuneessa TEAM-liittofu-
usiossa oli keskeisenä kantavana ajatuksena voimavarojen merkittävä siirtäminen alueille. Linjaus oli, että noin puolet mm. henkilöresursseista 
olisi ollut työpaikkojen edunvalvonnan tukemisessa. Samoin suunnitelmissa oli panostaa alueelliseen yhteiskuntavaikuttamiseen huomattavasti 
nykyistä enemmän. Näin ei kuitenkaan nyt tapahdu, syistä jotka eivät ole kunniaksi, mutta siitä huolimatta on suunnattava tulevaisuuteen.

 
Olennaista on vahvistaa aluetoiminnan roolia Metalliliitossa. Uusi aluejärjestömalli, jossa seuturyhmien työn vahvistaminen on olennaista, on 
pistettävä nyt syksyn tullessa uudestaan liikkeelle. Myöskään yhteistyötä muiden teollisuusliittojen kanssa ei ole syytä unohtaa.

Timo Roppola
teollisuuspoliittinen sihteeri
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Tapahtumakalenteri
Oheisesta tapahtumakalenterista näet sekä valtakunnalliset ja alueelliset tapahtumat syksylle 2009. Muutokset mahdol-
lisia. Uusia tapahtumia tulee koko ajan, joten tarkkaile oman osastosi ilmoituksia ja Ahjoa! Lisätietoja myös Metallilii-
ton sivuilta www.metalliliitto.fi 

Nainen ja Metalli                                            23.09.-25.09                                                           Murikka
 
Ammattiosastojen ja seuturyhmien ajankohtaispäivät 
                                                                              25.09.                                                                     Hyvinkää, Rantasipi Sveitsi
 
Ikääntyneiden työntekijöiden ansiosidonnainen työttömyysturva –kurssi 
                                                                              26.9.                                                                       Metallitalo, Liittot. kokoushuone

Tasa-arvokurssi                                                28.09.-30.09.                                                         Murikka
 
Liikuntatapahtuma (2 kpl)                          Syksy 
 
Ammattiosastojen syyskokoukset           01.10.-30.11.
 
Luottamusmiesten ajankohtaispäivä     02.10.                                                                     Vantaa, Cumulus Airport
 
Metallin esiintyjäkisa                                    17.10.-18.10.                                                         Murikka
 
Työsuojelun ajankohtaispäivä                   22.10.                                                                    Helsinki, Hotelli Arthur

Ammattikoululaisten retki (2x1pv)         lokakuu.                                                                 Murikka
 
Työsuojelupäivä                                               10.11.                                                                    Uusimaa
 
Ammattiosastojen ja kulttuurijaoston pikkujoulu 
                                                                                 14.11.                                                                     Karjaa, Ravintola Socis
 
Työsuojeluvaalit                                              01.11.-15.12.
 
Luottamusmiesten täydennyskurssi       18.11.-20.11.                                                         Murikka
 
Jäsenrekisteritalkoot                                     21.11.-22.11.                                                         Murikka
 
Veteraanijaoston vetäjäkurssi                    30.11.-02.12.                                               Murikka
 
Työttömien joulukahvitilaisuus               08.12.                                                                    Helsinki, Metallin kokoustilat.

Tule mukaan toimintaan!

                                                           Metallissa et ole yksin!
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ES-KI-VA:n nuoriin kuuluvat kaikki Espoon, Kirkkonummen ja Vantaan alueiden ammattiosastojen alle 35-vuotiaat jäsenet. Seuturyhmän 
nuorisojaos toimii yhteistyössä alueen nuorisovastaavien ja nuorisojaostojen kanssa ja suunnittelee yhteistä toimintaa ja koulutusta. 
Jos sinulla on kysyttävää toiminnasta tai ideoita toiminnan kehittämiseksi, ota yhteyttä seuturyhmän nuorisovastaavaan: 
Milla Leppänen email. leppanen.milla@gmail.com tai 0504839984

ES-KI-VA:N NUORET

Tapahtumia syksyllä 2009
Beach Wolley turnaus 5.9.2009 
MetalliMeeting 06.-08.11.2009 
Amis Action 27.-29.11.2009 

Nuorten pikkujoulut suunnitteilla!
 
Lisää tapahtumia suunnitellaan jatkuvasti, seuraa oman osastosi ilmoituksia ja Ahjoa!    

Muista myös Metallin nuorten omat sivut osoitteessa www.metallinnuoret.fi 

Liity myös ES-KI-VA:n Facebook ryhmään!  
www.facebook.com 

Nuorisovastaavat osastoittain:
 
11  Toivo Salo                                                    toppana@gmail.com                                       050 558 8878 
165  Vesa Tanskanen                                      vesa.tanskanen@gmail.com                         040 504 4123 
168 Jan-Mikael Kalving                               jan.kalving@okmetic.com                            040 533 9082
 
173 nuorisovastaavaa ei valittu, yhteyshlö pj. Heli Kajaste
 
255 Ville Rahkala                                            wwwille@hotmail.com                                 041 438 9666 
263 Milla Leppänen                                       leppanen.milla@gmail.com                       050 483 9984 
271 Nina Saarenmaa                                      nina.saarenmaa@planar.com                     044 307 0666
 
287 nuorisovastaavaa ei valittu, yhteyshlö metalli287@dlc.fi
 
374 Jarno Kuronen                                         jammok@suomi24.fi                                      050 523 6800 
424 Tiina Mustonen                                      tiina.mustonen@nelipyöra.fi                     050 550 7667 
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Helsingin ja Uudenmaan alueen

AY-KOULUT
Syksyllä 2009

1. AY-KOULU HELSINKI JA ESKIVA
 ”rehtori” Aslak Haarahiltunen

Paasitorni, Paasivuorenkatu 5 A, Helsinki, klo. 17.00 – 20.00
22.9.2009, 6.10.2009, 20.10.2009, 3.11.2009

2. AY-KOULU  ITÄ-UUSIMAA JA POHJOIS-JA KESKIUUSIMAA
 ”rehtori” Ari Kolehmainen

Järvenpäätalo, Hallintokatu 4, Järvenpää, klo. 17.00 – 20.00
17.9.2009, 1.10.2009, 15.10.2009, 29.10.2009

3. AY-KOULU ETELÄKÄRKI JA LÄNSI-UUSIMAA
 ”rehtori” Eero Tuhkanen

Raseborgin koulutuskeskus, Lähdelammentie 155, Karjaa, klo. 17.00 - 20.00
15.9.2009, 29.9.2009, 13.10.2009, 27.10.2009

 KAIKILLE AY-KOULUILLE YHTEINEN JAKSO
 21.11.2009 klo 11.00. – 19.00.

Sokos Hotel Flamingo: ruokailu, Finnkino Flamingo: opinto-osuus ja elokuva, 
Flamingo Spa: kylpylä ja vesipuisto 3 h.     

 
Ay-koulujen iltajaksojen aiheet: 

1. Järjestötoiminta, 2. Ammattiosaston talous, 3. Kampanja, 4. Toiminnan kehittäminen
Yhteisjakson aihe: Vauhtia järjestötoimintaan, esimerkkejä muualta 

Kustannukset ja kuljetukset:
Osallistujille tarjotaan iltajaksoilla pieni suolainen, yhteisjaksolla ruokailu, elokuva ja kylpylä. 

Yhteisjaksolle järjestämme pääkaupunkiseudun ytv-alueen ulkopuolelta bussikuljetukset meno-paluu matkalle
 Hangosta, Karkkilasta, Hyvinkäältä (Mäntsälä) ja Loviisasta.

 Osallistujat saavat kurssimateriaalin, todistukset ja merkinnät opintokirjaan. 

Kurssi on avoin kaikille järjestötoiminnassa mukana oleville ja/tai kiinnostuneille Metallin jäsenille.
 Kurssipaikkoja on 100 ja ne täytetään ilmoittautumisjärjestyksessä.

 
Ilmoittautumiset:

7.9.2009 mennessä Metallin aluetoimistoon 
satu.tahvanainen@metalliliitto.fi / 020 77 41305

 tai kristiina.lehtonen@metalliliitto.fi / 020 7741304.  
Ilmoittautuessasi ilmoita ay-koulun nimi ja numero, johon osallistut sekä osoitetietosi, syntymäaika ja mahdollinen erikoisruokavalio.

Tervetuloa! 
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